
 
Zápis z 48. jednání valné hromady Prácheňska, z. s. p. o., 

dne 21. května 2024 od 13,00 hodin v Horažďovicích 
 
Přítomni: dle prezenční listiny přítomno 15 starostek a starostů členských obcí, 9 x plná moc  
 
 
Program: 
Program: 

1. Zahájení 
2. Volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
3. Vystoupení z TO Pošumaví  
4. Různé 

a. Informace o průběhu akce Prácheňsko na Práchni 
b. Možnost spolupráce s destinací Sušicko - informace 
c. Stavebně historického průzkumu kostela Sv. Klimenta na Práchni – info o stavu věci 
d. Restaurování historické mapy Prácheňska – info o stavu věci 

5. Diskuze  
6. Závěr  

 
 
1) Zahájení jednání bylo provedeno přivítáním přítomných předsedou Sdružení Ing. Michaelem 

Formanem. Předsedající konstatoval, že přítomno je 15 členů + 9 udělených plných mocí, 
celkem tedy 24 hlasů z celkových 36, VH je tedy usnášeníschopná. 
 
 

2) Volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

Návrhy byly předloženy 

a) Zapisovatelka: Jitka Chalupná 
b) Ověřovatelé zápisu: Miroslav Kraucher (Rabí) a Ing. Zdeněk Hlaváč (Nalžovské Hory) 

 
Usnesení:  
VH schvaluje  

a) zapisovatelem paní Jitku Chalupnou  
b) ověřovatele zápisu pana Miroslava Krauchera a pana Ing. Zdeňka Hlaváče 

Hlasování: pro: 24, proti: 0, zdržel se: 0 
       
 

3) Vystoupení z TO Pošumaví a členský poplatek 
Na jednání se dostavili zástupci TO Pošumaví (dále TO) paní Kolářová, paní Vlčková a pan 
Pavlíček. Při jejich vystoupeních byla shrnuta minulost činnosti TO a předneseny informace o 
plánované činnosti TO, bylo sděleno, proč nedošlo k transformaci (nesouhlas s postupem a 
navrženým způsobem transformace krajem). Zástupci zdůraznili, že obce mohou vstoupit 
samostatně. TO obdrželo dotaci na malé grafické studio a nabízejí PR služby za menší ceny. Byly 
předneseny podmínky pokračování v TO. Členský poplatek je v současnosti 66.432,- Kč/ročně. 

Členství v TO a tedy i platba členského příspěvku byla již v roce 2023 podmíněna 
transformací, k níž se v roco 2023 realizovali potřebné úkony. Na základě tohoto i naše VH 
odsouhlasila doplacení příspěvku za rok 2023. V roce 2024 však k samotné transformaci nedošlo, 
TO se vrátila do starého modelu fungování. Na základě těchto skutečností a s odvoláním na 



předchozí rozhodnutí VH, valná hromada Prácheňska rozhodne o ukončení členství v TO 
Pošumaví a o zaplacení členského poplatku za rok 2024.  
 
Usnesení:  
VH schvaluje vystoupení sdružení Prácheňsko z.s.p.o. z Turistické oblasti, z.s.:  
Hlasování: pro: 24, proti: 0, zdržel se: 0 
 
 
Usnesení:  
VH neschvaluje úhradu členského poplatku za rok 2024 Turistické oblasti, z.s.:  
Hlasování: pro: 17, proti: 7, zdržel se: 0 
 
 
4) Různé 
a. Informace o průběhu akce Prácheňsko na Práchni 
Akce se konala 17.5.2024, menší účast, deštivé počasí. Pohádkový les s Otaváky byl opět 
úspěšný. Hrála dechová hudba Otavanka – návrh na příští rok – změnit kapelu „pro mladší“. Lze 
také uskutečnit přednášku ohledně kostelíka. Také je možné využít hasičské auto Velkých Hydčic 
ohledně dovozu méně pohyblivých občanů.  
b. Možnost budoucí spolupráce s destinací Sušicko - informace   
Destinace byla krátce představena. 
c. Stavebně historického průzkumu kostela Sv. Klimenta na Práchni – info o stavu věci 
Mgr. Martin Pták – archeolog JHČ univerzity přednesl historii kostela (datace, vykopávky, 
zkoumání hrobů, zajímavosti apod.), výzkumy, průzkumy půdy a krovu a seznámil s geofyzikálním 
měření kostela (sondy, p. Šlechta posoudí omítky). Kostel je v majetku římskokatolické farnosti. 
d. Restaurování historické mapy Prácheňska – info o stavu věci 
(Žichovického panství) - prezentace PhDr. Polanský, vedoucí městského muzea Horažďovice 
Špatný stav, restaurování bude nákladné. Mapa je o velikosti 374 x 255 cm, byla vyhotovena 
kolem r. 1750. Rozpočet je cca 380.000 Kč. Dotace od Ministerstva kultury 200.000 Kč. Zbytek se 
musí doinvestovat. (Rabí je ochotné se podílet 15-20.000 Kč). 
 
 
5) Diskuze  

  Projekt komunitních aktivit Prácheň žije! – představila paní Svobodová z MAS Pošumaví.   
. Na oživování Práchně se podílejí zejména dobrovolníci. Proběhly již přednášky, brigády…  
Vyzvala obce, zda se také nechtějí dobrovolnicky ve spolku podílet. Již fungují nové 
webové stránky www.prachenzije.cz 

 Webové stránky www.prachensko.org prochází moderní proměnou. S novým, jednodušším 
a modernějším webem seznámil Petr Čotek.  

 
 
6) Závěr – jednání bylo v 14.50 ukončeno. 
 
 
 
Předseda Prácheňska z. s. p. o., Ing. Michael Forman 
 
 
Ověřovatelé zápisu:       
Miroslav Kraucher  
Ing. Zdeněk Hlaváč  
 
              
 
Zapsala: Jitka Chalupná  

 
 
 
 


